
                                     

Acta la Junta Municipal del Distrito Este

Nº de Acta: 10

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 17. junio . 2024

Hora inicio/fin: 20:45 / 21:25

Lugar: Cámara Agraria Local, Av Mare de Déu de Lledó, 16

Miembros asistentes:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
VICKY AMORES HEREDIA
ESTEBAN ADELL BOIX
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
JOAN BERNAT MAYOR

Miembros ausentes: 

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO

Presidente (PP)
Concejal (Vicepresidente - VOX)
Concejal (PP)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP)
Vecino (PSOE) 
AVV Rafalafena
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AVV Rafalafena dels Tarongers
AFA CP Enriqueta Agut

AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón (*)

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por el señor Presidente se abre la sesión dando paso al primer punto del orden 
del día:

1º.-  Aprobación del acta de la sesión anterior: 27/05/2024.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes.

2º.- Informe del Presidente.

El señor Presidente comenta algunos temas de la última Junta, contestadas por 
los Servicios Técnicos: 

- Que hay suciedad y deterioro de la acera en la calle Tarragona alrededor de los 
contenedores subterráneos, junto al supermercado Dialprix. Adecentar la acera. 
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R/ Los SS TT comentan que, se ha solicitado la reposición de las baldosas que  
están rotas y sueltas alrededor de los contenedores de selectiva soterrados en la calle  
Tarragona 7. El siete de junio se limpia la zona solicitada.

- Que el árbol que hay frente a la biblioteca de Rafalafena se está secando. Ahora 
no tanto porque es la asociación quien se encarga de regarlo una vez a la semana.

R/ Hay un “lledoner” y un “magnolio” que aparentemente están bien. No obstante,  
se da aviso  a la  empresa de mantenimiento para que vigilen  su estado y procedan a  
regarlo si es necesario.

- Que junto al acceso al parking del supermercado Consum en Paseo Amistad uno 
de tantos parterres secos por esa zona.  Dar  una solución para que esté más verde y 
bonito.

R/ Se han plantado “Viburnum lucidum” a una separación de 1 metro y “Lavandula  
angustifolia” a 50 centímetros. Así mismo, se ha arreglado, otra vez, el riego y ya riega con  
normalidad. No se han plantado árboles porque apenas hay tierra.

- Que en la calle Rafalafena hay unas palmeras que se están secando, dando una 
mala imagen. 

R/ Las palmeras de la especie “Butia Capitata”, están bastante amarillas. Se les  
trata con quelatos de hierro (Sequestrene), a una dosis de 40 g/m² en primavera y otoño, y  
según épocas están más o menos amarillas. No es un tema de falta de agua.

- Que se solicita poda en los 2 árboles de la calle Benicarló, frente a la farmacia 
Monerris, por la parte de arriba ya que las ramas tocan las viviendas.

R/ Se ha solicitado la poda de los árboles solicitados

- Que en la calle Rafalafena desde la Muralla y dirección a piscina Provincial huele 
mal, quizás por las alcantarillas. Revisar y limpiar si procede los imbornales.

R/ Se solicita a la empresa encargada la revisión y en su caso la limpieza de los  
imbornales

- Que en el antiguo recinto del Mercado del Lunes, calle obispo salinas, junto al 
motor de agua Gumbau, hay plantado Adelfas, que son tóxicas, igual se deberían retirar y 
plantar otro tipo de plantas.

R/  La  “adelfa”  es  un  arbusto  que  está  plantado  por  toda  la  Ciudad.  Es  muy  
amargo y para intoxicarse hay que comer una cantidad ingente por lo que no ha habido  
ningún caso de intoxicación en Castellón, al menos que se conozca en el departamento de 
infraestructura Verde. No obstante, se estudiará la petición para la futura actuación del  
párking.

- Que se ha observado que en una de las calles del barrio una barredora soltaba 
un líquido que más que limpiar podía parecer lo contrario. Por si eso es normal. 

R/ Los SS TT comentan que se ha dado traslado a al empresa adjudicataria.

- Que los bancos del bulevar, las patas están oxidadas y algunos en mal estado, 
para que se revisen y buscar la solución más adecuada.

R/ Se traslada la petición a los  compañeros de cerrajería para que lo solucionen  
a la mayor brevedad posible.

- Que en los parterres del Bulevar hay bastantes zonas sin vegetación.

R/ los claros del césped se van a replantar a la mayor brevedad posible.

3º.- Ruegos y Preguntas.

Interviene Vicky Amores Heredia (Asociación de Vecinos Rafalafena). La señora 
Amores manifiesta en primer lugar su preocupación por las palmeras situadas en la Av de 
Lidón a la altura de la farmacia junto al Colegio de la Consolación, que están muy dobladas 
con riesgo de que puedan romperse y caer. El señor presidente comenta al respecto que 
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en un estudio realizado con anterioridad sobre el estado de las palmeras en la Ciudad se 
quitaron siete. Este año siguiendo con dicho estudio se valorará si hay que quitar alguna 
mas.

Comenta  la  señora  Amores  que  el  semáforo  del  cruce  donde  se  ubica 
Tombatossals con calle  Pintor  Carbó,  la fase en rojo para los vehículos es demasiado 
larga. Cuando los vehículos salen con dirección a calle Pintor Carbó se encuentran con 
otro semáforo, otra vez con la fase en roja. Por si se podrían modificar dichas fases.

Las aceras de la calle Dr. Ferran están muy llenas de chicles. Se deberían limpiar.
Se  solicita  una  mayor  limpieza  en  las  siguientes  ubicaciones:  detrás  de  la 

biblioteca Rafalafena donde está el  parque enfrente del  gimnasio  Suma y en la  Plaza 
Escultor Adsuara.

Interviene  M.ª Cruz Jiménez Redondo  (Asociación de Vecinos Dr. Marañón y 
Adyacentes). La señora Jiménez ha excusado su ausencia y es la señora Amores quien 
interviene en su representación, comentando unos temas de la zona de Doctor Marañón y 
adyacentes.

Se  solicita  el  arreglo  de  aceras  en  las  calles:  Moncada,  Guitarrista  Fortea, 
Godofredo Buenosaires, Comanda Fadrell, Pare Ricardo y Santa Cruz de Tejeiro.

Los parterres de Doctor Marañón siguen igual pero quedarán con el Concejal de 
Medio Ambiente Cristian Ramírez.

Resaltar en positivo que se ha empezado a baldear las aceras, concretamente la 
calle Moncada.

Interviene  Esteban  Adell  Boix  (Asociación  Vecinos  Bulevar  Vicente  Blasco 
Ibáñez). El señor Adell comenta que hubo un acto en la asociación el viernes pasado en el 
que se pidió un escenario, etc. y todo bien; pero estaría bien que en aras a mejorar este 
servicio  que,  se  informara con antelación  a  la  propia  asociación,  una vez  aceptada la 
petición, de cuando van a venir a instalar dicho escenario.

El señor Adell pregunta al señor presidente por los presupuestos participativos. El 
señor  Presidente  comenta  al  respecto  que  han  pasado  las  valoraciones   de  las  tres 
propuestas resultantes : 

Ajedrez en los Parques. Que va a delante con un presupuesto de 10.000 euros. 

Unir Carriles Bici de la C/ Columbretes con Av. Lledó y Camino La Plana, que 
también irá adelante con un presupuesto de 100.000 euros. A este respecto, la señora 
Amores manifiesta su disconformidad a que los carriles bici vayan por las aceras.

Y  la Biblioteca de Objetos y Espacio de Creación, que de momento está parada. 
Esta propuesta supone el alquiler de un espacio y luego mantenerlo.

Finalmente  el  señor  Adell  informa que  ya  se  constituyó  el  Consejo  Local  de 
Seguridad de la Ciudad de Castellón,  del cual  forma parte como Vocal.  El  señor Adell 
resalta  que  ese  Consejo  se  reunirá  cada  cuatro  meses  y  se  tratarán  principalmente 
asuntos dirigidos a las mejoras de seguridad en general de la Ciudad.

Interviene  José Segura Pallarés (Vecino PSOE). El señor Segura traslada la 
inquietud en los vecinos de la calle Pérez Dolz, 4 – 6 alertando de la presencia de una 
persona “sin techo”. A este respecto interviene la señora Hurtado, que es la Concejala de 
Bienestar Social, indicando que no es un tema fácil, y a pesar que desde esa concejalía se 
les brinda toda la ayuda posible, ofreciéndoles alojamiento en el albergue, por ejemplo, etc. 
mientras que estas personas no realicen ningún acto punible la policía en poco puede 
intervenir.
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Interviene  Joan  Bernat  Mayor (AFA  CP  Enriqueta  Agut).-  el  Señor  Bernat 
agradece en primer lugar la reunión que tuvo el AFA del CP Enriqueta Agut con el Concejal 
Sergio Toledo.

El señor Bernat pregunta si las bicicletas pueden circular por la plataforma del 
TRAM en la Av del Mar.

Interviene  Julio  Tena  Fortanet (Vecino  PP).  El  señor  Tena  pregunta  por  el 
proyecto de obra de la plaza Escultor Adsuara.

Y no habiendo más asuntos que tratar se levanta la sesión, siendo las veintiuna 
horas  y  veinticinco  minutos,  extendiéndose  de  ella  la  presente  acta  firmada  por  el 
Presidente y el Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al margen.)
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Acta de la Junta Municipal del Districte Est

Nº d'Acta: 10

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 17. junio . 2024

Hora inici/fi: 20:45 / 21:25

Lloc: Cambra Agrària Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Membres assistents:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
VICKY AMORES HEREDIA
ESTEBAN ADELL BOIX
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
JOAN BERNAT MAYOR

Membres absents: 

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO

Presidente (PP)
Concejal (Vicepresidente - VOX)
Concejal (PP)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP)
Vecino (PSOE) 
AVV Rafalafena
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AVV Rafalafena dels Tarongers
AFA CP Enriqueta Agut

AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón (*)

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel senyor President s'obri la sessió donant pas al primer punt de l'orde del dia:

1r.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior: 27/05/2024.

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.

2n.- Informe del President.

El senyor President comenta alguns temes de l'última Junta, contestades pels Servicis 
Tècnics: 

-  Que hi  ha brutícia i  deterioració  de la vorera al  carrer  Tarragona al  voltant  dels  
contenidors subterranis, al costat del supermercat Dialprix. Endreçar la vorera. 
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R/ Els  SS TT comenten que,  s'ha  sol·licitat  la  reposició  de  les  rajoles  que estan  
trencades i soltes al voltant dels contenidors de selectiva soterrats al carrer Tarragona 7. El set  
de juny es neteja la zona sol·licitada.

- Que l'arbre que hi ha enfront de la biblioteca de Rafalafena s'està assecant. Ara no 
tant perquè és l'associació qui s'encarrega de regar-ho una vegada a la setmana.

R/ Hi ha un “lledoner” i un “magnolio” que aparentment estan bé. No obstant això, es  
dona avís a l'empresa de manteniment perquè vigilen el seu estat i procedisquen a regar-lo si  
és necessari.

- Que al costat de l'accés al pàrquing del supermercat Consum en Passeig Amistat un 
de tants parterres secs per eixa zona. Donar una solució perquè estiga més verda i bonic.

R/  S'han  plantat  “Viburnum  lucidum”  a  una  separació  d'1  metre  i  “Lavandula  
angustifolia” a 50 centímetres. Així mateix, s'ha arreglat, una altra vegada, el reg i ja rega amb  
normalitat. No s'han plantat arbres perquè a penes hi ha terra.

-  Que al carrer Rafalafena hi ha unes palmeres que s'estan assecant,  donant una 
mala imatge. 

R/ Les palmeres de l'espècie “Butia Capitata”, estan bastant grogues. Se'ls tracta amb  
quelats de ferro (Sequestrene), a una dosi de 40 g/m² a la primavera i tardor, i segons èpoques  
estan més o menys grogues. No és un tema de falta d'aigua.

- Que se sol·licita poda en els 2 arbres del carrer Benicarló, enfront de la farmàcia  
Monerris, per la part de dalt ja que les branques toquen les vivendes.

R/ S'ha sol·licitat la poda dels arbres sol·licitats

- Que al carrer Rafalafena des de la Muralla i adreça a piscina Provincial fa mala olor,  
potser per les clavegueres. Revisar i netejar si escau els embornals.

R/  Se  sol·licita  a  l'empresa  encarregada  la  revisió  i  si  és  el  cas  la  neteja  dels  
embornals

- Que en l'antic recinte del Mercat del Dilluns, carrer bisbe salines, al costat del motor 
d'aigua Gumbau, hi ha plantat Baladres, que són tòxics, igual s'haurien de retirar i plantar un 
altre tipus de plantes.

R/ El “baladre” és un arbust que està plantat per tota la Ciutat. És molt amarg i per a  
intoxicar-se cal menjar  una quantitat  ingent  pel  que no hi  ha hagut  cap cas d'intoxicació a  
Castelló, almenys que es conega en el departament d'infraestructura Verda. No obstant això,  
s'estudiarà la petició per a la futura actuació del pàrquing.

- Que s'ha observat que en una dels carrers del barri una escombradora soltava un 
líquid que més que netejar podia semblar el contrari. Per si això és normal. 

R/ Els SS TT comenten que s'ha donat trasllat a a l'empresa adjudicatària.

- Que els bancs del bulevard, les potes estan oxidades i alguns en mal estat, perquè 
es revisen i buscar la solució més adequada.

R/ Es trasllada la petició als companys de serralleria perquè ho solucionen com més 
prompte millor.

- Que en els parterres del Bulevard hi ha bastants zones sense vegetació.

R/ els clars de la gespa es replantaran com més prompte millor.

3r.- Precs i Preguntes.

Intervé Vicky Amores Heredia (Associació de Veïns Rafalafena). La senyora Amores 
manifesta en primer lloc la seua preocupació per les palmeres situades en la Av de Lidón a 
l'altura de la farmàcia al costat del Col·legi de la Consolació, que estan molt doblegades amb el 
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risc de que puguen trencar-se i caure. El senyor president comenta sobre este tema que en un 
estudi  realitzat  amb anterioritat  sobre  l'estat  de les palmeres  a la  Ciutat  es  van llevar  set. 
Enguany seguint amb este estudi es valorarà si cal llevar alguna mes.

Comenta  la  senyora  Amores  que  el  semàfor  de  l'encreuament  on  se  situa 
Tombatossals amb carrer Pintor Carbó, la fase en roig per als vehicles és massa llarga. Quan  
els vehicles ixen amb direcció a carrer Pintor Carbó es troben amb un altre semàfor, una altra 
vegada amb la fase en roja. Per si es podrien modificar estes fases.

Les voreres del carrer Dr. Ferran estan molt plenes de xiclets. S'haurien de netejar.

Se sol·licita  una major  neteja  en les  següents  ubicacions:  darrere de la  biblioteca 
Rafalafena on està el parc enfront del gimnàs Suma i en la Plaça Escultor Adsuara.

Intervé M.ª Cruz Jiménez Redondo (Associació de Veïns Dr. Marañón i Adjacents). 
La senyora Jiménez ha excusat la seua absència i és la senyora Amores qui intervé en la seua 
representació, comentant uns temes de la zona de Doctor Marañón i adjacents.

Se  sol·licita  l'arranjament  de  voreres  als  carrers:  Moncada,  Guitarrista  Fortea, 
Godofredo Buenosaires, Comanda Fadrell, Pare Ricardo i Santa Cruz de Tejeiro.

Els parterres de Doctor Marañón continuen igual però quedaran amb el Regidor de 
Medi Ambient Cristian Ramírez.

Ressaltar en positiu que s'ha començat a netejar amb aigua les voreres, concretament 
el carrer Moncada.

Intervé  Esteban Adell Boix (Associació Veïns Bulevard Vicente Blasco Ibáñez). El 
senyor Adell comenta que va haver-hi un acte en l'associació el divendres passat en el qual es 
va demanar un escenari, etc. i tot bé; però estaria bé que en mires a millorar este servici que, 
s'informara amb antelació a la pròpia associació, una vegada acceptada la petició, de quan 
vindran a instal·lar eixe escenari.

El senyor Adell pregunta al senyor president pels pressupostos participatius. El senyor 
President  comenta  sobre  este tema que  han  passat  les  valoracions  de  les  tres  propostes 
resultants : 

Escacs als Parcs. Que va avant amb un pressupost de 10.000 euros. 

Unir Carrils Bici de la C/ Columbretes amb Av. Lledó i Camí La Plana, que també anirà 
avant amb un pressupost de 100.000 euros. Referent a això, la senyora Amores manifesta la 
seua disconformitat al fet que els carrils bici vagen per les voreres.

I  la  Biblioteca  d'Objectes  i  Espai  de  Creació,  que  de  moment  està  parada.  Esta 
proposta suposa el lloguer d'un espai i després mantindre'l.

Finalment el senyor Adell informa que ja es va constituir el Consell Local de Seguretat 
de la Ciutat de Castelló, del qual forma part com a Vocal. El senyor Adell ressalta que eixe 
Consell  es reunirà  cada quatre mesos i  es tractaran principalment  assumptes  dirigits  a les 
millores de seguretat en general de la Ciutat.

Intervé José Segura Pallarés (Veí PSOE). El senyor Segura trasllada la inquietud en 
els veïns del carrer Pérez Dolz, 4 – 6 alertant de la presència d'una persona “sense sostre”.  
Referent a això intervé la senyora Hurtado, que és la Regidora de Benestar Social, indicant que 
no és un tema fàcil, i a pesar que des d'eixa regidoria se'ls brinda tota l'ajuda possible, oferint-
los allotjament en l'alberg, per exemple, etc. mentres que estes persones no realitzen cap acte 
punible la policia en poc pot intervindre. C
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Intervé  Joan Bernat Mayor (AFA CP Enriqueta Agut).- el Senyor Bernat agraïx en 
primer lloc la reunió que va tindre el AFA del CP Enriqueta Agut amb el Regidor Sergio Toledo.

El senyor Bernat pregunta si les bicicletes poden circular per la plataforma del TRAM 
en la Av de la Mar.

Intervé Julio Tena Fortanet (Veí PP). El senyor Tena pregunta pel projecte d'obra de 
la plaça Escultor Adsuara.

I no havent-hi més assumptes que tractar s'alça la sessió, sent les vint-i-una hores i  
vint-i-cinc minuts, estenent-se d'ella la present acta firmada pel President i el Secretari.

(Document firmat electrònicament al marge.)
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